



MEMO

To: PTSOs Leaders
From: Insurance Team – Alpine Canada Alpin
Date: June 26th, 2025
Subject: International Athletes – Sport Accident Insurance Program (SAIP)

Dear PTSOs Leaders,

As per information shared at the ACA Ski Summit two weeks ago, we are confirming that FIS has provided direction to all National Ski Associations (NSA's), including Canada, that it is the responsibility of the NSA to ensure all FIS licensed participants are appropriately insured.

As such, Alpine Canada, working together with all the provincial organizations, is responsible and accountable for ensuring all our FIS licensed athletes meet the FIS requirements for **accident, emergency medical and mountain rescue** insurance coverage.

ACA has a list of all Canadian athletes who participated in international programs during the 2024/2025 season and will contact them to provide them with the opportunity to submit copies of their **accident, travel medical, mountain rescue and worldwide emergency assistance** insurance policy for approval in order to be exempted from purchasing Sport Accident Insurance Program (SAIP) for the 2025/2026 season.

Once submitted, reviewed, and approved by ACA, the PTSO will be informed and will be able to proceed with their registration for the 2025/2026 season.

For new FIS registrants who will be participating in programs outside of Canada, they will be prompted through their FIS card registration process to have the option of purchasing SAIP or submitting their respective insurance policy for review and approval (the process is the same as last year).

The process is as follows:

In order to get their **accident, travel medical, mountain rescue and worldwide emergency assistance** insurance policy approved, the International Athlete will email insurance@alpinecanada.org with their full name, date of birth, affiliated province and club, and an attached copy of the insurance policy they are submitting for approval.

ACA will respond to the International Athlete within 2 business days with the approval/denial of the insurance policy provided, cc'ing the PTSO.

If and when the insurance policy is approved, the PTSO will be able to proceed with the International Athlete registration for the 2025/2026 season.

If their insurance policy is not approved, the International Athlete will have to secure SAIP insurance through the registration process.

NEW The deadline for International Athletes to submit their **accident, travel medical, mountain rescue and worldwide emergency assistance** policy for approval is **October 31st. 2025**.

Please email insurance@alpinecanada.org if you have any questions or concerns.



MÉMO

À: Dirigeants des OPTS

De: L'équipe Assurance - Alpine Canada Alpin

Date: 26 juin 2025

Objet: Athlètes internationaux - Programme d'assurance accidents de sport (PAAS)

Chers dirigeants des OPTS,

Comme précédemment mentionné au Ski Summit il y a deux semaines, La FIS a donné des directives à toutes les associations nationales de ski (ANS), y compris le Canada, selon lesquelles il incombe à l'ANS de s'assurer que tous les participants licenciés par la FIS sont assurés de façon appropriée.

Par conséquent, Alpine Canada, en collaboration avec toutes les organisations provinciales, est responsable de s'assurer que tous ses athlètes licenciés par la FIS répondent aux exigences de la FIS en matière de couverture d'assurance contre **les accidents, les soins médicaux d'urgence et le sauvetage en montagne**.

ACA a une liste d'athlètes internationaux qui ont participé dans des programmes internationaux pendant la saison 2024/2025 et les contactera pour leur donner l'occasion de soumettre des copies de leur police d'**assurance accident, médicale de voyage, de sauvetage en montagne et d'assistance d'urgence mondiale** pour approbation afin d'être exempté de l'achat du Programme d'assurance accident sportif (PAAS) pour la saison 2025/2026.

Une fois la police soumise, examinée et approuvée par ACA, l'OPTS en sera informé et pourra procéder à son inscription pour la saison 2025/2026.

Les nouveaux inscrits à la FIS qui participeront à des programmes à l'extérieur du Canada seront invités, lors du processus d'enregistrement de leur carte FIS, à choisir entre l'achat de PAAS ou la soumission de leur police d'assurance respective pour examen et approbation (le processus est le même que celui de l'année dernière).

La procédure est la suivante :

Afin de faire approuver sa police d'**assurance accident, médicale de voyage, de sauvetage en montagne et d'assistance d'urgence mondiale**, l'athlète international enverra un courriel à insurance@alpinecanada.org avec son nom complet, sa date de naissance, sa province et son club affiliés, ainsi qu'une copie jointe de la police d'assurance qu'il soumet à l'approbation.

ACA leur répondra dans les 2 jours ouvrables avec l'approbation/le refus de la police d'assurance fournie, en envoyant une copie à l'OPTS.

Si la police d'assurance est approuvée, l'OPTS pourra procéder à l'inscription de l'athlète international pour la saison 2025/2026.

Si leur police d'assurance n'est pas approuvée, l'athlète international devra souscrire une assurance PAAS dans le cadre de la procédure d'inscription.

NOUVEAU La date limite à laquelle les athlètes internationaux doivent soumettre leur police d'**assurance accident, voyage, secours en montagne et assistance mondiale d'urgence** pour approbation est le **31 octobre 2025**.

Veuillez envoyer un courriel à insurance@alpinecanada.org si vous avez des questions.

